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内容概要

2015年9月7—10日，当代世界研究中心与中央纪委国际合作局在北京联合举办了“2015中国共产党与
世界对话会”。包括南非前总统姆贝基、莫桑比克前总统格布扎、博茨瓦纳前总统莫哈埃、澳大利亚
前总理陆克文、意大利前总理达莱马在内的资深政要，以及来自英国、美国、俄罗斯、新加坡、爱尔
兰、蒙古、柬埔寨、马来西亚、罗马尼亚、老挝、匈牙利、印度、韩国、西班牙、德国、法国、比利
时、丹麦、以色列、韩国、泰国、印度尼西亚、埃塞俄比亚、墨西哥、巴基斯坦、荷兰等30多个国家
，还有中共中央纪委、中共中央党校、中共中央组织部、监察部、最高人民法院、中共北京市纪委、
中共北京市海淀区委、湖北省委、浙江省监察厅、河南省纪委、陕西省纪委、江苏省纪委、河北省纪
委、辽宁省纪委、中国政法大学、清华大学、复旦大学、北京大学、上海春秋研究院、中国人民大学
等国内有关单位的共200余位政要和专家学者与会，就“从严治党：执政党的使命”主题进行研讨。本
书汇集了对话会绝大部分讲话和发言，首先以英文出版，再拟出中文版。
本书论题主要围绕“廉洁政治：多少条道路通罗马？”“惩治腐败：执政党能自我监督吗？”“依规
治党：如何认识国法与党纪？”“全球合作：如何共筑防腐反腐网络？”等四个议题，翔实纪录了与
会资深政要和专家学者所展开的坦率对话和讨论，回应外界对中共党风廉政建设和反腐败等问题的关
切，共同探索如何推进反腐败、政党建设、提升国家治理等各国面临的普遍性难题。
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作者简介

当代世界研究中心（CCCWS），成立于1994年，于2010年重组，主要从事国际形势、世界政党政治、
国外政治制度、中国对外战略、社会主义理论、社会政治思潮、发展模式比较等方面的研究；积极开
展同国外政党智库、研究机构的交流活动与学术研讨。“一带一路”倡议提出后，主要从事此方面内
容的研究和阐释。
当代世界研究中心已与国内外政党智库、政府部门、高等院校及研究机构建立了密切联系，并与美国
、英国、德国、俄罗斯、日本、波兰、罗马尼亚、匈牙利、保加利亚、朝鲜、巴西、印度、南非、以
色列等国家的多家研究机构形成了多种形式的学术交流与合作关系。
当代世界研究中心设有理事会，运作“一带一路”智库合作联盟秘书处，聘请了多位国内外相关领域
有影响的政要和学术机构、高等院校的专家学者担任中心特约理事和特约研究员，中联部副部长郭业
洲任理事会主席。当代世界研究中心公开发行中文月刊《当代世界》。
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书籍目录

Preface
To Discipline the Party: Responsibility of the Party
—The Party and the World Dialogue 2015
(Nov. 22nd – 29th, 2015)⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯.
Opening Ceremony and Plenary Session⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯
Panel I: Honest and Clean politics: How Many Roads Lead to
Rome?......................................................................................................
Corruption is a hard nut to crack for political parties, ruling parties in particular, around the world. No public
power is risk-free in front of corruption, and ruling parties are fighting a perpetual war against it. This topic is
specified into the following questions: How to understand the root cause of corruption? Why is corruption so hard
to eradicate? What complicated challenges are political parties facing in terms of anti-corruption? How to find
good ways to combat corruption according to national conditions and political culture and traditions?
Panel II: Cracking Down on Corruption: Can Ruling Parties Supervise
Themselves?...........................................................................
Self-supervision of political parties is a key link in punishing corruption. Improving the ruling party’s
self-supervision calls for effective regulations as well as a strong sense of political mission. This topic is specified into
the following questions: How can ruling parties “keep power reined within the cage of regulations”？How can
ruling parties combat corruption through improving internal regulations? What are the influences and risks for
ruling parties that fight corruption?
Panel III: Governing the Party according to Rules: State Laws and Party
Disciplines?....................................................................................
For political parties to sustain their political life, their members must follow party disciplines and rules. Ruling
parties should value application of the thinking of rule of law to ensure that intra-party regulations and rules are
meshed with state laws. This topic is specified into the following questions: How is “rule of law” understood in
perspectives of international comparisons? How to practice party-building so as to ensure that party members
follow disciplines and rules? What is the relationship between rule-based Party governance and the rule of law?
Panel IV: Global Cooperation: How to Build a Corruption Prevention and Anti-corruption
Network?..........................................
Corruption plagues the globe; some countries even shelter and entertain the corrupt for some reasons. Preventing
and fighting against corruption needs efforts made by countries in concert and more forcible international rules
and mechanisms. This topic is specified into the following questions: How can political parties facilitate experience
sharing on corruption prevention and control? How can international rules and treaties promote global
cooperation on fighting corruption? What are the specific barriers against international anti-corruption
cooperation?
Wrap-up and Closing Ceremony⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯⋯.
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